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Protokół Nr 30/2023 
z posiedzenia  
Komisji Współpracy Międzynarodowej  
z dnia 21.08.2023 r. 
 
1. Otwarcie posiedzenia 

 
Przewodnicząca Komisji Współpracy Międzynarodowej- p. dr hab. Teresa Astramowicz-

Leyk, prof. UWM otworzyła posiedzenie Komisji Współpracy Międzynarodowej Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  

Przewodnicząca Komisji przywitała członków komisji i gości. 
Przewodnicząca poprosiła o potwierdzenie obecności i stwierdziła quorum. 
 

Obecni członkowie komisji: 
1. Teresa Astramowicz-Leyk – Przewodnicząca  Komisji 
2. Stanisław Gorczyca 
3. Patryk Kozłowski 
4. Julian Osiecki 
5. Dariusz Rudnik 
6. Marek Szter 
7. Jolanta Piotrowska 
8. Miron Sycz 
9. Jolanta Szulc  

              
2. Zatwierdzenie porządku obrad: 
 
 Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie porządek obrad. 
 

1. Otwarcie posiedzenia; 
2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia; 
3. Program Interreg Litwa – Polska (Departament Polityki Regionalnej); 
4.  Sprawy różne; 
5.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji; 
6.  Zamknięcie posiedzenia. 
 
Porządek posiedzenia został zatwierdzony pozytywnie jednogłośnie. 

 
3. Program Interreg Litwa – Polska (Departament Polityki Regionalnej) 

 
         Przewodnicząca Komisji przekazała głos p. Emilowi Walendzikowi – Zastępcy Dyrektor 
Departamentu Polityki Regionalnej z prośbą o przestawienie w/w tematu. P. E. Walendzik  
przypomniał, że obecnie trwa już trzecia edycja programu Interreg Litwa-Polska i mogą do niego 
aplikować beneficjenci z Warmii i Mazur. Instytucją zarządzającą dla tego programu po stronie 
litewskiej jest Ministerstwo Spraw Wewnętrznych Republiki Litewskiej, a po stronie polskiej- 
Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej. Wdrażanie programu (przeprowadzanie naboru 
wniosków, ocenę, działania promocyjne) koordynuje wspólny sekretariat w Wilnie, wspierany 
przez dwa regionalne punkty kontaktowe: jeden znajdujący się w naszym Urzędzie 
Marszałkowskim, w Biurze Współpracy Terytorialnej, a drugi w Urzędzie Marszałkowskim w 
Białymstoku. Wszystkie działania finansowane są z pomocy technicznej programu. Obszar 
kwalifikowalny programu obejmuje powiaty: ełcki, giżycki, gołdapski, piski oraz węgorzewski. 
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W województwie podlaskim projektem objęty jest podregion białostocki i podregion suwalski. Po 
stronie litewskiej program obejmuje 5 okręgów. Nasze województwo przed 2014 rokiem starało 
się o rozszerzenie obszaru programu o subregion olsztyński, co niestety nie znalazło poparcia u 
naszych partnerów z województwa podlaskiego. Po ataku Rosji na Ukrainę i wycofaniu Programu 
Polska-Rosja, rozmowy wróciły. Program Litwa-Polska zasilony zostanie środkami z Programu 
Polska – Rosja. Subregion olsztyński posiada ogromny potencjał projektowy i dobrze 
funkcjonujące partnerstwa z Litwą. Strona polska i litewska na początku 2023 roku 
zawnioskowały wspólnie do Komisji Europejskiej o rozszerzenie obszaru kwalifikowalnego o 
subregion olsztyński oraz łomżyński. 14 sierpnia br. Komisja Europejska przyjęła tzw. decyzję 
wykonawczą, która zmieniała wcześniej ustalony wykaz obszarów objętych poszczególnymi 
programami Interreg. W wykazie pojawił się subregion olsztyński. Z-ca Dyrektor DPR dodał, że 
jest to ogromny lobbingowy sukces naszego województwa i ogromna szansa dla beneficjentów. 
Ostateczna decyzja Komisji Europejskiej zapadnie 30 września br. 
        W dalszej części swojej wypowiedzi p. E.Walendzik omówił funkcjonowanie i cele 
poprzedniego programu INTERREG na lata 2014-2020, odniósł się do kwot dofinansowań, 
beneficjentów i niskiego zainteresowania organizacji pozarządowych w/w programem; zaznaczył 
jak ważne jest powstanie Honorowego Konsulatu Republiki Litewskiej w Olsztynie dla 
funkcjonowania programu Polska-Litwa. W dalszej części swojej wypowiedzi p. E. Walendzik 
mówił nowy program INTERREG na lata 2021 -2027, jego osie priorytetowe (promocja dobrego 
stanu środowiska, promocja dobrego stanu zdrowia fizycznego i emocjonalnego oraz promocja 
dziedzictwa kulturowego i wzmocnienie współpracy lokalnych interesariuszy), po czym 
poinformował, że po przesunięciu środków z Programu Polska- Rosja budżet Programu Polska-
Litwa będzie wynosił blisko 100 mln Euro. P. E. Walendzik omówił pierwszy nabór wniosków do 
programu Litwa-Polska na lata 2021-2027. Nabór trwał do 28 kwietnia br. Złożono 131 aplikacji 
projektowych na kwotę ponad 78 mln Euro. 38 aplikacji należało do partnerów z naszego 
województwa. Aktualnie trwa ocena jakościowa projektów, którą prowadzi wspólny sekretariat w 
Wilnie . Decyzja o wyborze listy projektów do dofinansowania zostanie podjęta w dniach 26-27 
września br. podczas posiedzenia Komitetu w Augustowie. Drugi nabór wniosków planowany jest 
na przełomie roku, być może już na nowych zasadach.  
       Przewodnicząca Komisji zapytała czy w programie Litwa- Polska mogą uczestniczyć uczelnie 
wyższe.  
       P. E. Walendzik odpowiedział, że oczywiście; pojawiły się już zapytania z Uniwersytetu 
Warmińsko-Mazurskiego. Dwa wydziały były na konsultacjach w Departamencie Polityki 
Regionalnej. 
       Radny- p. Dariusz Rudnik zapytał, z jakich powodów województwo podlaskie nie zgadzało 
się wcześniej na rozszerzenie obszaru obowiązywania programu. 
       P. E. Walendzik odpowiedział, że w toku negocjacji partnerskich i włączeniu również obszaru 
łomżyńskiego, partner zgodził się na subregion olsztyński.  
       Przewodnicząca zapytała o kolejny termin naboru wniosków. 
       P. E. Walendzik odpowiedział, że odbędzie się on na przełomie roku. 
 
   4.  Sprawy różne; 
 

          Przewodnicząca Komisji powiedziała, ze ponieważ na poprzednim posiedzeniu Komisji radni 
zatwierdzali środki na obozy wypoczynkowe dzieci z Obwodu Równieńskiego, pojawiła się prośba 
skierowana do Departamentu Współpracy Międzynarodowej o informacje o tych obozach, żeby 
Komisja WM mogła je odwiedzić. Komisja dostała odpowiedź o jednym z dwóch obozów. 
Przewodnicząca opowiedziała o swojej wizycie w gminie Wydminy, gdzie 15.08.23 r. spotkała się 
z zastępcą wójta, opiekunami i przede wszystkim z dziećmi. Przewodnicząca Komisji 
zaproponowała, by w przyszłości takie wizyty połączyć z udziałem polskich dzieci, podziękowała 
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Dyrektorowi DWM za pomoc w organizacji jej wizyty oraz p. Marszałek Piotrowskiej za opiekę 
nad wizytą.  
        Radny, p. Dariusz Rudnik zapytał, czy województwo utrzymuje kontakty z Mołdawią, gdyż w 
jego ocenie, jest to region, którym warto byłoby się zainteresować. 
        Dyrektor Departamentu Współpracy Międzynarodowej p. Łukasz Bielewski odpowiedział, że  
były podejmowane pewne działania, jednak nawet poprzedni ambasador Mołdawii w Polsce 
stwierdził, że dysproporcje w wielkości jednostek samorządu terytorialnego Mołdawii a naszymi są 
tak duże, że jedynie okręg w wielkości połowy Mołdawii mógłby być naszym równorzędnym 
rozmówcą. Kilka projektów skierowanych do partnerów mołdawskich realizowała Fundacja 
Puszczy Romnickiej. W Elblągu rezyduje Konsul Honorowy Mołdawii. Tuż przed wakacjami 
mieliśmy okazję gościć grupę parlamentarno-samorządową z wizytą studyjną u nas w regionie. 
Podsumowując swoją wypowiedź p. Ł Bielewski dodał, że kontakty na przestrzeni lat nie mają 
charakteru zorganizowanego,  stałego. 
       Radny –p. Dariusz Rudnik zasugerował, by zaprosić honorowego Konsula na posiedzenie 
Komisji WM. 
       Przewodnicząca Komisji odpowiedziała , że Komisja przyjmuje w/w sugestię 
       Przewodnicząca Komisji powiedziała że temat współpracy z Mołdawią jest bardzo ciekawy, jej 
doktorant zakończył badania dotyczące współpracy jednostek samorządu terytorialnego i stwierdza, 
że w województwie kujawsko-pomorskim stopniowo odchodzi się od sformalizowanej współpracy 
w postaci umów, porozumień i listów intencyjnych w stronę projektów. 
       Dyrektor DWM potwierdził, że w wielu krajach zauważa się ten trend, natomiast są kraje w 
których przywiązanie do dokumentów jest duże. 

 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji  

 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie protokół Nr 30/2023 z dn.19.06.2023 r.   
Protokół został przyjęty pozytywnie jednogłośnie. 

 
6. Zamknięcie posiedzenia; 
 

         Przewodnicząca Komisji WM zakończyła posiedzenie Komisji Współpracy Międzynarodowej 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w dn. 21.08.2023 r. 

 
 
 
                
  Przewodnicząca Komisji  
                                                      Współpracy Międzynarodowej 
 
    
                                                                       dr hab. Teresa Astramowicz-Leyk, prof. UWM 
 
        
 
 
Protokołowała  
 
Karolina Nikiel 
      


